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Aquest dimecres les carreteres catalanes i les principals de Barcelona 
s’han omplert de tractors. Els pagesos han desfilat per la capital 
catalana com a denúncia per les condicions que es troben després de 
l’aprovació de la nova política agrària comuna (PAC) de la Unió 
Europea. 

En declaracions al Diari de Barcelona, Germán Domínguez, membre de 
la comissió permanent del Baix Llobregat d’Unió de Pagesos expressa el 
seu rebuig a la nova legislació. “La paperassa, la normativa dels 
fitosanitaris, el producte de l’estranger sense control… És un cúmul de 
coses”. Al seu torn, Paquita Escoi, membre de la junta de govern 
del Col·legi Oficial d’Enginyers Agrònoms de Catalunya assenyala que 
“les normatives dels fitosanitaris són molt estrictes i els productes que 
venen de fora entren sense cap problema, encara que tinguin nivells de 
residus que aquí estarien prohibits”. 

Escoi exemplifica el problema de la burocràcia amb un exemple: “És 
com si vas al metge per una visita i et diu quin fàrmac t’has de prendre. 
Arribes a casa, fas el tractament i després has d'introduir a l'ordinador 
tot el que t’ha dit el metge”. Qualifica els tràmits de “costosos” i 
“farragosos”. “Existeix un sentiment d’impotència en els productors 
que hi ha massa exigència pel preu que rep el seu producte”, afegeix.  

La reducció del 50% de pesticides, productes “útils” i que “fan el dia 
més fàcils” pels pagesos segons en Germán, és el reclam principal a la 
Unió Europea. En referència a la Generalitat, la intermediària, diu que 
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“té part de culpa, però no és el problema principal ara mateix”. Des del 
Col·legi d’Enginyers veuen “molt difícil” aplicar aquesta reducció de 
productes fitosanitaris. “En l’àmbit agronòmic se’ns fa molt difícil 
establir estratègies correctes amb tan poques eines”, afirma. 
Tanmateix, recorda que s’han fet “molts esforços en introduir nous 
tractaments biològics i naturals”. 

Escoi esmenta que el sector és el primer interessat en la sostenibilitat: 
“És la nostra terra, els nostres recursos, ens guanyem la vida amb això. 
Qui més que nosaltres vol estalviar en fitosanitaris? Per gastar menys, 
ser més eficients. No cal que ens apretin, hem de fer un replantejament 
tots plegats abans d’arribar a uns objectius”. Unió de Pagesos desitja 
que es reuneixin els representants perquè “surtin coses coherents que 
es puguin fer al territori i no des d’un despatx”. 

La producció d’aliments és “pràcticament inviable” segons el Germán: 
“Sense fitosanitaris no hi ha cultiu”. La reducció del seu ús també 
preocupa al “sector ecològic”, admet. Acaba de forma contundent: “Si 
la gent ve des de l'altra punta de Catalunya, s'ha llevat a les cinc del 
matí i baixen a la capital és perquè alguna cosa s'està fent malament i 
hem d'intentar que això canviï”. 
  

 

 


